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2010D40237 LIJST VAN VRAGEN 

1 
De stafkosten van de verschillende Defensieonderdelen verschillen 
aanzienlijk, niet alleen in absolute zin maar ook in relatieve zin. Zo geeft 
het CZSK slechts 2,9% van zijn budget uit aan stafkosten, terwijl het CLAS 
18,6% daaraan uitgeeft; het CLSK geeft 13,3% van het budget uit aan 
stafkosten, de KMar 7,1%, de DMO 10,3% en CDC 11,7%. Onder 
«algemeen» wordt 7,1% uitgegeven aan de bestuursstaf. Hoe kunnen deze 
grote verschillen in stafkosten worden verklaard? Hoe kan het dat vooral 
het CLAS vergeleken met de andere onderdelen zo veel geld (246 miljoen) 
uitgeeft aan stafkosten? 

2 
Kan een overzicht van vergelijkbare kostenposten van de verschillende 
staven per Defensieonderdeel worden gegeven? Hoe zijn deze per 
onderdeel ingevuld? Indien een dergelijk overzicht niet kan worden 
gegeven, waarom dan niet? 

3 
Kan worden gesteld dat er in sommige Defensieonderdelen vanwege de 
hoge stafkosten sprake is van een te grote overhead? Zo nee, waarom 
niet? Zo ja, hoe gaat Defensie dit tegen? 

4 
Geldt er binnen Defensie of binnen de Defensieonderdelen (vanwege de 
hoge stafkosten) een maximaal percentage aan stafkosten, waarna sprake 
is van overhead? Zo ja, wat zijn deze percentages? Zo nee, waarom 
hanteert Defensie dergelijke maxima dan niet? 

5 
Kan er een overzicht worden gegeven van het aantal militairen per rang 
per onderdeel? 

6 
Is het voor militair personeel mogelijk om in deeltijd bij Defensie te 
werken? Zo nee, waarom niet? Zo ja, hoeveel militairen werken er in 
deeltijddienst? 

7 
In hoeverre zal bij verdere bezuinigingen bij Defensie rekening worden 
gehouden met de volgende hartenkreet van Rob Hunnego, de voorzitter 
van de vereniging van marineofficieren: «Bezuinig niet op de actieve 
onderdelen van de krijgsmacht, maar doe wat aan de bureaucratische 
overhead van Defensie.»? Deelt de regering de mening dat bezuinigingen 
nu vooral bij de bureaucratie bij Defensie moeten neerslaan? Zo ja, hoe 
komt dat in de gepresenteerde cijfers tot uitdrukking? 

8 
In het concept regeerakkoord van CDA-VVD staat dat de begroting van 
Defensie langs de lijnen van het primaire proces van Defensie zal worden 
ingericht. Hoe snel is een structureel andere opzet van de Defensiebe-
groting in de praktijk te realiseren? Wat is daarbij precies te verstaan 
onder «het primaire proces»? Wat zijn de voor- en nadelen? 

9 
Welke nieuwe dilemma’s dienen zich aan bij het inrichten van de 
Defensiebegroting langs de lijnen van het primaire proces, ook in verband 
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met het nog steeds ontbreken van een goede geautomatiseerde 
administratie? 

10 
Op welke termijn is een eerste proeve van een nieuwe opzet van de 
Defensiebegroting (langs de lijnen van het primaire proces van Defensie) 
voor de komende begroting 2011 te realiseren? 

11 
In het concept regeerakkoord van VVD-CDA staat dat het diversiteits-/ 
voorkeursbeleid zal worden beëindigd. Welke gevolgen heeft dit voor de 
Defensieorganisatie? 

12 
Kunt u een overzicht geven van de bedragen die begroot zijn voor de drie 
delen van de begroting, te weten: 1) het HGIS deel (waaruit de additionele 
uitgaven voor vredesoperaties en attachés worden betaald), 2) de 
investeringen, en 3) de reguliere exploitatie conform de jaarverslagen 
2008 en 2009 en de begroting 2011? 

13 
Kunt u exact specificeren welke financiële tegenvallers uw eigen 
begroting kent, naast de genoemde vertraagde opbrengsten en tegenval-
lende ontvangsten? Tot welke herschikkingen leiden deze tegenvallers 
voor de begroting 2011 per saldo, tussen welke beleidsterreinen? 

14 
Kunt u een actueel overzicht verstrekken van het aantal civiele dienst-
auto’s bij Defensie en de verschillende typen dienstauto’s die worden 
gebruikt? 

15 
Kunt u een actueel overzicht geven van het aantal hoge officieren bij 
Defensie, dat wil zeggen het aantal admiraals, luitenant-admiraals, 
vice-admiraals, schouts-bij-nacht en commandeurs en kapiteins ter zee bij 
de CZSK en in staffuncties, het aantal generaals, luitenant-generaals, 
generaal-majoors, brigade-generaals en kolonels bij het CLAS en in 
staffuncties, het aantal generaals, luitenant-generaals, generaal-majoors, 
commodores en kolonels bij de CLSK en in staffuncties, het aantal 
luitenant-generaals, generaal-majoors, brigade-generaals en kolonels bij 
de KMAR en in staffuncties? 

16 
Kunt u een overzicht verstrekken van alle interdepartementale projecten? 
Worden er in toenemende mate initiatieven getoond om interdeparte-
mentaal met Buitenlandse Zaken, Financiën en Binnenlandse Zaken te 
werken? 

17 
Kunt u specifiek aangeven welk materieel en welke wapensystemen de 
laatste 15 jaren niet of beperkt door het CLAS, CLSK, CZSK en KMAR zijn 
ingezet in het kader van militaire missies/uitzendingen? 

18 
Welke factoren kunnen worden gegeven voor de daling van de verkoop-
opbrengsten in de komende jaren bij de DMO? 
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19 
Kan een nieuwe begrotingsbasis, waarin een basisbegroting en een 
variabele component worden verwerkt, niet beter bijdragen aan de 
doelstellingen van Defensie? 

20 
Komen Nederlandse fregatten tijdens de piraterijmissie ook in aanraking 
met geprivatiseerde huurlingen? 

21 
Wat is de stand van zaken met betrekking tot de vacatures binnen de 
krijgsmacht? 

22 
Kunt u voor uw departement aangeven hoe hoog de kennis- en onder-
zoeksgerelateerde uitgaven zijn? Kunt u deze uitgaven uitsplitsen? Kunt u 
de keuzes van bezuinigingen toelichten? 

23 
Kunt u een overzicht geven van de financiële tegenvallers? 

24 
Kunt u aangeven bij de eenheden die niet operationeel gereed zijn of dit 
ligt aan de personele of materiële gereedheid of aan beide? 

25 
Uit hoeveel mannen en uit hoeveel vrouwen bestaat de gehele organisatie 
en wat is daarmee het percentage vrouwen in de organisatie? Hoeveel 
generaals zijn er in totaal en hoeveel daarvan zijn vrouw? Wat is het 
aandeel vrouwelijke leidinggevenden vanaf salarisschaal 15 ten opzichte 
van het aandeel mannelijke? 

26 
Ziet u reden om, gezien de teruglopende financiële en personele 
middelen, het ambitieniveau naar beneden bij te stellen? Zo neen, 
waarom niet? 

27 
Kunt u de ontwikkelingen van het afgelopen jaar van en uw toekomstige 
plannen over het defilé in Wageningen uiteenzetten? 

28 
Waarom zijn de verplichtingen in tabel (1) van Commando Landstrijd-
krachten, Defensie Materieel Organisatie en Commando DienstenCentra 
gelijk aan de uitgaven in 2011? (Kamerstuknummer 32500X, nr. 1 : 
Wijziging begrotingsstaat) 

29 
Komt het nieuwe kabinet met een nota van wijziging op de reeds naar de 
Kamer gestuurde Defensiebegroting? Kan bij de beantwoording van deze 
vragen reeds bekend worden gemaakt welke aanpassingen worden 
doorgevoerd in de cijfers die op p.3, 4 en 5 van de begroting worden 
genoemd? Welke gevolgen heeft de nota van wijziging voor de krijgs-
macht, zowel in materieel opzicht als in personeel opzicht? 

30 
In hoeverre komt de Defensiebegroting 2011 respectievelijk de nota van 
wijziging inzake de Defensiebegroting 2011 tegemoet aan het inzicht van 
de Verkenningen dat de analyse van de mondiale, Europese en nationale 
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veiligheidssituatie de komende jaren geen aanleiding geeft tot een 
vermindering van de Defensie-inspanning (zie Eindrapport Verkenningen, 
p.295)? 

31 
Waarom wordt nu al verlies bij de DVD ingeboekt van 680 000 euro en 
waaraan is dit te wijten? (Kamerstuknummer 32500X, nr.1 : Wijziging 
begrotingsstaat) 

32 
Tot wanneer is er een tijdelijke reductie op het gebruik van mortiergra-
naten en anti-tank munitie? Is er zicht op een langetermijnoplossing? 

33 
Heeft de transitie van de Nederlandse Antillen gevolgen voor de aanwe-
zigheid van de Nederlandse krijgsmacht op Curaçao? Zo ja, welke? 

34 
Welke specifieke gevolgen heeft de transitie van de Nederlandse Antillen, 
waarbij de BES-eilanden bij Nederland gaan horen en Curacao en 
Sint-Maarten onafhankelijke landen worden binnen het Koninkrijk, voor 
het personeel en materieel van Defensie? 

35 
Hoe kunnen de lacunes in de operationele inzetbaarheid (bijvoorbeeld bij 
de Landmacht) worden gerechtvaardigd met het oog op het hoofdproduct 
van Defensie, het gereedstellen en beschikbaar houden van eenheden? 

36 
Gesproken wordt over de noodzaak van pijnlijke keuzes. Zou één van die 
keuzes kunnen zijn een drastische reductie van het burgerpersoneel bij 
Defensie? Zou een dergelijke reductie ook een aanzienlijk effect hebben op 
de leeftijdsopbouw bij Defensie? Zo ja, welk effect? Hoeveel burgerperso-
neelsleden zijn thans werkzaam bij Defensie en hoeveel militairen? 

37 
Zijn de wachttijden ten aanzien van bevoorradingstijden van reserveon-
derdelen in 2011 opgelopen ten aanzien van de wachttijden in 2009 en 
2010? Wat zijn de verwachtingen voor de komende jaren? 

38 
Hoeveel wordt in 2011 op het budget voor de oefenprogramma’s van de 
verschillende krijgsmachtdelen bezuinigd ten opzichte van 2010? Wat 
betekent dit voor de hoeveelheid van de oefeningen en de duur van de 
oefeningen? 

39 
Hoe beoordeelt de regering de gevolgen voor de hogere stijging van de 
kosten van militair materieel dan de inflatie in relatie tot de daadwerke-
lijke, effectieve investeringsquote van Defensie? Hoezeer daalt de 
koopkracht van Defensie bij een lager budget en een lager investerings-
percentage in het licht van deze trend? 

40 
Wanneer zal de regering de Kamer informeren over de beheersing van 
investerings- en exploitatieuitgaven bij Defensie? Wat valt daarover nu al 
te zeggen? 
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41 
Kunt u een verdere specificatie geven van de maatregelen die zijn 
verwerkt in de verschillende begrotingsartikelen waar u naar verwijst in 
TK 32123-x nr.122 ? 

42 
Hoe blijft Defensie in haar personeel investeren? 

43 
Wanneer worden de uitkomsten van het nader onderzoek over de kosten 
van investeringen in militair materieel en de gevolgen voor de Neder-
landse krijgsmacht aan de Kamer gestuurd? 

44 
Hoe staat het thans met het schieten met scherp bij oefeningen van de 
krijgsmacht? Wat zal in dat opzicht de situatie zijn in 2011? Welke 
gevolgen hebben de beperkingen van het schieten met scherp (bij 
oefeningen) voor de geoefendheid van de krijgsmacht? 

45 
Kan informatie worden gegeven over de huidige leeftijdsopbouw van het 
burgerpersoneel bij Defensie? Hoe verhoudt die zich tot de huidige 
leeftijdsopbouw bij het militaire personeel? 

46 
Welke resultaten zijn tot nu toe geboekt bij het verkleinen van het 
burgerpersoneelsbestand bij Defensie? 

47 
Welke percentage van het Defensiepersoneel bestaat bij het begin van het 
komende begrotingsjaar (2011) uit militairen en wat zal dat percentage 
zijn aan het eind van dat begrotingsjaar? 

48 
Blijft de doelstelling van het raceteam Koninklijke Landmacht de werving 
van (voornamelijk) technisch personeel? Zo nee, wat is dan het doel van 
het raceteam van de Koninklijke Landmacht? 

49 
Welke kosten zijn in 2011 gemoeid met de instandhouding en inzet van 
het raceteam Koninklijke Landmacht? Waaruit bestaan deze kosten? 
Hoeveel mensen zijn er werkzaam voor het raceteam? 

50 
Hoeveel personeel en vacatures telt de krijgsmacht momenteel, uitge-
splitst in burger- en militaire vacatures, en per krijgsmachtdeel? Zijn deze 
cijfers inclusief de jongste lichting rekruten? 

51 
Hoeveel medewerkers hebben in 2010 de dienst verlaten per krijgs-
machtdeel en per wapen/dienstvak? 

52 
Welke middelen zijn er vrijgemaakt om de druk op het instructeursbestand 
te verlichten? Wat zijn hiervan in 2010 de effecten geweest en worden 
dezelfde middelen vrijgemaakt voor 2011? 
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53 
Wat zijn de exacte kosten voor de Militaire Geestelijke Gezondheidszorg 
(MGGZ), het Centraal Militair Hospitaal (CMH) en artsen? Is er sprake van 
een toename of afname in de kosten in 2010 ten opzichte van 2008, 2009? 

54 
Wat zijn de kosten van debriefing na een missie in 2011? Hoe groot was 
dit bedrag in 2009 en in 2010? 

55 
Hoeveel terugkeergesprekken heeft het Dienstencentrum Bedrijfsmaat-
schappelijk Werk in 2010 gevoerd? Beschikt het centrum hiervoor over 
voldoende capaciteit of is er extra personeel in dienst genomen? Wat zijn 
hier de bijkomende kosten van (geweest)? 

56 
Wat zijn de kosten voor de werving en het behoud in 2011 ten aanzien van 
1) reclamekosten, 2) aanstellings- en bindingspremies en 3) concrete 
aanvullende maatregelen? Welke aanvullende maatregelen worden er 
genomen ten aanzien van werving en behoud in 2011? 

57 
Zullen er bij het Commando Landstrijdkrachten en de Defensie Materieel 
Organisatie (DMO) gedwongen ontslagen vallen omdat deze onderdelen 
het toegestane vullingspercentage qua personeel overschrijden? Zo nee, 
hoe wordt de overschrijding van het percentage dan verholpen? 

58 
Op welke wijze wordt het oefenprogramma versoberd in de periode 
2010–2014? Welke maatregelen worden er precies genomen en welke 
gevolgen zullen deze maatregelen hebben voor de operationele gereed-
stelling per krijgsmachtdeel? 

59 
Op welk percentage is de vullingsgraad Defensiebreed en uitgesplitst per 
krijgsmachtdeel vastgesteld? Is dit percentage vanwege financiële 
tekorten lager dan 98% vastgesteld? Zo niet, wat is hiervoor dan de 
reden? 

60 
Hoeveel instructeurs zijn er per krijgsmachtdeel? Zijn er voldoende 
instructeurs om de opleidingen te verzorgen? Zo nee, wat betekent dit 
voor de instroom en de kwaliteit van de opleidingen en individuele 
aandacht voor de op te leiden persoon? 

61 
Hoe groot is het tekort aan instructeurs momenteel en wat waren de 
effecten van de genomen maatregelen in 2010 om de tekorten in 
opleidingscapapciteit tegen te gaan? Welke maatregelen worden er (extra) 
genomen in 2011? 

62 
Kunt u een overzicht geven van het beoogde vullingspercentage bij 
krijgsmachtdeel waarop wordt begroot voor de jaren 2011 tot en met 
2015? 

63 
In welke functiegroepen kampt Defensie nog met schaarste en zal deze 
schaarste naar verwachting in 2011 worden verholpen? 
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64 
Hoe worden personeelstekorten opgelost? Wordt er gewerkt met 
contractanten en zo ja, op welke functies en in welke aantallen? 

65 
Hoeveel loopbaanbegeleiders zijn er momenteel werkzaam voor de 
Defensieorganisatie in totaal, en hoeveel per krijgsmachtdeel? 

66 
Wat is het percentage uitval bij keuring en selectie en hoe is dit 
percentage toe- of afgenomen ten aanzien van 2008 en 2009? 

67 
Kunt u bevestigen dat er bij enkele krijgsmachtonderdelen sprake is van 
grote vertragingen in de opleidingstrajecten van nieuw opgekomen 
personeelsleden? Klopt het in dit kader dat mensen een contract krijgen 
aangeboden, maar er vervolgens geen werk voor hen is en zij met behoud 
van salaris naar huis worden gestuurd? 

68 
Klopt het dat nieuw opgekomen personeelsleden door de vertraging(en) 
in de opleidingstrajecten uiteindelijk bevorderingen, salarissen, 
oefeningen en uitzendingen missen omdat zij hiervoor te weinig ervaring 
op (kunnen) doen? 

69 
Wat zijn de totale kosten voor het project «wervingsbonus» geweest, dus 
inclusief onderzoekskosten en kosten voor de campagne? Hoe vaak is in 
2009 en in 2010 de wervingsbonus uitgekeerd? 

70 
Welke bedragen werden/worden uitgegeven voor een sociaal veilige werk- 
en leefomgeving in 2009, 2010, 2011 en 2012? 

71 
Kan worden gespecificeerd hoeveel er per muziekkorps, per krijgs-
machtdeel zal worden uitgegeven in 2011? Is er sprake van kortingen? Zo 
ja, om welk bedrag gaat het? 

72 
Zal er in 2011 worden gekort op Defensie topsport? Welk bedrag wordt 
hiermee bespaard? 

73 
Welke opleidingen kennen capaciteitsproblemen ten aanzien van het 
opleidings- en trainingsprogramma? Welke maatregelen worden 
genomen om deze problemen op te lossen en per wanneer zullen de 
problemen opgelost zijn? 

74 
Wat zijn de kosten die gemoeid zijn met het gelijktrekken van uit- en 
thuiswonenden met betrekking tot de reiskostenvergoeding geweest in 
2010? 

75 
Kunt u een overzicht geven van het aantal mensen dat werkzaam is bij de 
agentschappen van Defensie voor de jaren 2008, 2009, 2010? 
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76 
Kunt u in een matrix voor al het bij Defensie werkzame personeel de 
volgende informatie weergeven voor de jaren 2008, 2009, 2010: 
– de initiële raming voor de bezoldiging voor het personeel, gespecifi-

ceerd naar militair-, burger- en extern ingehuurd personeel; 
– de gerealiseerde bezoldiging voor het personeel, gespecificeerd naar 

militair-, burger- en extern ingehuurd personeel; 
– de omvang van de vrijval ontstaan door het verschil tussen de initiële 

raming en de realisatie; 
– de wijze waarop en aan welk begrotingsartikel deze vrijval het 

daaropvolgende jaar is aangewend? 

77 
Uit hoeveel mannen en vrouwen bestaat de gehele organisatie en wat is 
daarmee het percentage vrouwen in de organisatie? Hoeveel generaals 
zijn er in totaal en hoeveel daarvan zijn vrouw? Wat is het aandeel 
vrouwelijke leidinggevenden vanaf salarisschaal 15 ten opzichte van het 
aandeel mannelijke leidinggevenden? 

78 
Hoeveel vrouwen werken er als militair personeel, onderverdeeld in rang 
en per krijgsmachtonderdeel van Defensie in de jaren 2007, 2008, 2009 en 
2010? 

79 
Hoeveel mannen werken er als militair personeel, onderverdeeld in rang, 
in elk krijgsmachtonderdeel van Defensie in de jaren 2007, 2008, 2009 en 
2010? 

80 
Hoeveel vrouwen werken er als bugerpersoneel, onderverdeeld in 
BBRA-schalen, in elk krijgsmachtonderdeel van Defensie in de jaren 2007, 
2008, 2009, 2010? 

81 
Hoeveel mannen werken er binnen Defensie als burgerpersoneel, 
onderverdeeld in BBRA-schalen in elk krijgsmachtonderdeel van Defensie 
in de jaren 2007, 2008, 2009, 2010? 

82 
Hoeveel personeelsleden werken er op 1 januari 2010 in deeltijd? Kunt u 
dit specificeren naar aantal uur per week dat wordt gewerkt? Hoeveel 
vrouwen en hoeveel mannen zijn dit? 

83 
In welke functies is het aandeel vrouwen relatief groot? In welke functies 
is het tekort aan vrouwen relatief groot, terwijl daar wel vrouwen gewenst 
zijn? 

84 
Welke concrete maatregelen treft u om vrouwen de gelegenheid te bieden 
om binnen schooltijden te werken en zorgtaken te verrichten? 

85 
Welke concrete maatregelen treft u om mannen de gelegenheid te bieden 
om binnen schooltijden te werken en zorgtaken te verrichten? 

86 
Hoeveel kost het extra om mannen en vrouwen de gelegenheid te geven 
om zorgtaken te verrichten en binnen schooltijden te werken? Welke 
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consequenties heeft dit voor de herverdeling van taken? Welke conse-
quenties heeft dit voor de missies? 

87 
Hoeveel vrouwen zijn er heringetreden bij het militair personeel binnen de 
diverse rangen van Defensie in de jaren 2007, 2008, 2009, 2010? 

88 
Hoeveel vrouwen zijn er heringetreden bij het burgerpersoneel binnen de 
diverse BBRA-schalen van Defensie in de jaren 2007, 2008, 2009, 2010? 

89 
Hoeveel vrouwen zijn in de jaren 2007, 2008, 2009, 2010 afgestudeerd aan 
de KMA? Kunt u per jaar aangeven hoeveel vrouwen van de oorspronke-
lijke instroom er in de daaropvolgende jaren, tot en met het heden, 
werkzaam zijn (gebleven) bij Defensie? 

90 
Hoeveel vrouwen zijn in de jaren 2007, 2008, 2009, 2010 afgestudeerd aan 
het KIM? Kunt u per jaar aangeven hoeveel vrouwen van de oorspronke-
lijke instroom er in de daaropvolgende jaren, tot en met heden, werkzaam 
zijn (gebleven) bij Defensie? 

91 
Hoe groot was de instroom allochtonen binnen de Defensieorganisatie het 
afgelopen jaar? En hoe verhoudt deze instroom zich met voorgaande 
jaren? 

92 
Hoeveel loopbaanbegeleiders heeft de Defensieorganisatie? Zijn alle 
posities vervuld? Zo nee, hoeveel vacante posities zijn er momenteel? 
Wanneer zullen deze zijn vervuld? 

93 
Wanneer kan de Kamer een update van de genomen acties tot en met 
2010 in het kader van het actieplan Gender Force verwachten? 

94 
Hoe wordt invulling gegeven aan het loopbaanperspectief en een stabiele 
werkomgeving? 

95 
Hoeveel vrouwen volgen momenteel de opleiding aan de Koninklijke 
Militaire School (KMS), aan te geven per leerjaar? 

96 
Hoeveel vrouwen volgen momenteel de Hogere Defensie Vorming (HDV)? 

97 
Wat doet u om de instroom van etnisch culturele minderheden te 
stimuleren? 

98 
Hoeveel militairen vanuit etnisch culturele minderheden zijn momenteel 
werkzaam bij de Krijgsmacht? Hoeveel waren dat er in 2007, 2008,en 
2009? 

99 
Hoeveel burgers van etnisch culturele minderheden zijn momenteel 
werkzaam bij Defensie? Hoeveel waren dat er in 2008, 2009 en 2010? 
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100 
Hoeveel «project-generaals» telt Defensie op dit moment? 

101 
Kunt u per krijgsmachtdeel en in een matrix voor de jaren 2008, 2009, 
2010 en 2011 aangeven 
– hoeveel VTE militair-, burger en extern personeel gewenst is om de 

eenheid optimaal te doen functioneren; 
– hoeveel VTE militair-, burger en extern personeel in de genoemde 

jaren daadwerkelijk beschikbaar was/ naar verwachting voor 2011 zal 
zijn? 

102 
Hoeveel Defensieattachés telt Defensie op dit moment en uit welk budget 
worden zij betaald? 

103 
Welk bedrag is er begroot voor het Defensie topsportprogramma? Hoe is 
dit bedrag verdeeld over de verschillende krijgsmachtdelen? 

104 
Beperkt de beschikbare hoeveelheid Persoonlijk standaard uitrusting 
(PSU) de mogelijkheden voor de instroom van nieuw personeel in de 
Algemeen militaire opleiding (AMO)? Zo nee, waarom niet? Zo ja, op 
welke wijze en per wanneer zijn de problemen rondom PSU tekorten 
opgelost? 

105 
Wat zijn de huidige vullingspercentages van de schaarstecategorieën, 
bijvoorbeeld ten aanzien van technisch en geneeskundig personeel? 

106 
De CZSK heeft in de periode 1 juli 2009 tot 30 juni 2010 meer mensen 
aangesteld dan er «aanstelbaren» waren. Wat is hiervoor de verklaring? 

107 
Kunt u nader toelichten hoe groot de operationele inzetbaarheid van de 
verschillende krijgsmachtdelen is in relatie tot de huidige vulling van het 
personeelsbestand? Zal de operationele inzetbaarheid afnemen in 2011 
ten opzicht van die in 2009 en 2010? 

108 
Hoe streeft Defensie naar de verjonging van het personeelsbestand? 

109 
Wat heeft het C-17 initiatief van de NAVO tot dusver in de praktijk voor 
Nederland opgeleverd? 

110 
Gesproken wordt over «de professionaliteit van het Nederlands Defensie-
personeel» en over «investeren in personeel» maar voor 2011 wordt het 
oefenprogramma van de operationele commando’s beperkt (zie 
antwoorden 9 juli j.l. op vragen Hernandez). Op p.13 van de Memorie van 
Toelichting wordt in meer algemene zin gesteld dat het oefenprogramma 
voor 2011 is versoberd. Op welke wijze zal die versobering gestalte 
krijgen? Kunt u dit uiteenzetten voor de krijgsmacht als geheel en voor het 
oefenprogramma van de operationele commando’s in het bijzonder? 
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111 
Doet het alleen «specifiek operationeel gereedstellen» van een eenheid 
(uit bezuinigingsoverwegingen) op geen enkele wijze afbreuk aan de 
vaardigheden van de militairen bij de operatie waarin zij actief worden? 

112 
Kunt u aangeven ten aanzien van welke munitiesoorten zich nog tekorten 
voordoen? Wanneer zullen deze tekorten zijn weggewerkt? 

113 
Kunt u per krijgsmachtdeel aangegeven of de hoeveelheden reservedelen 
op peil zijn? En zo niet, op welke onderdelen zich tekortkomingen 
voordoen? 

114 
Hoe verloopt de noodzakelijke inhaalslag ten aanzien van reservedelen, 
tekorten aan munitie, en het «kannibaliseren» van materieel? Wanneer zal 
deze inhaalslag volledig zijn afgerond? 

115 
Kan een overzicht worden gegeven van de operationele gereedheid van 
operationele eenheden ter grootte van een bataljon en zelfstandige 
compagnie, schip, squadron, voor de maand september 2010 waarbij 
wordt aangegeven hoeveel eenheden niet 100% operationeel gereed zijn, 
hoeveel gepland niet operationeel zijn en hoeveel niet gepland? Kunt u dit 
overzicht ook geven voor september 2008 en september 2009? 

116 
Kunt u aangeven waar het breekpunt ligt qua materieel en personeel om 
de krijgsmacht de komende jaren op peil te houden? 

117 
Waarom is de Kamer nog niet geïnformeerd over de studies naar de 
mogelijkheden voor additionele opbrengsten die kunnen worden 
aangewend om eventuele tegenvallers in het pakket maatregelen te 
kunnen opvangen en de financiële druk op het investeringsplan te 
verlichten? 

118 
Wat is de stand van zaken ten aanzien van het project Network Enabling 
Capabilities (NEC)? Zijn alle maatregelen inmiddels doorgevoerd en wat 
zijn hiervan de effecten geweest? 

119 
De specifieke gereedstelling wordt geïndiceerd door personele tekorten en 
gebrek aan materieel en oefengelegenheid. Hoeveel zal er worden 
bespaard door deze maatregelen? Wat betekent dit volgens de minister 
voor de aantrekkelijkheid van het militaire beroep in het kader van 
werving en mond-tot-mond reclame? 

120 
Hoeveel locaties heeft het CLAS? Hoeveel locaties heeft de CLSK? Waar 
bevinden zich deze locaties? Welke worden mogelijk in de toekomst 
afgestoten? 

121 
Gesteld wordt dat «de internationale bereidheid om tot een onderlinge 
verdeling van taken en capaciteiten over te gaan beperkt blijft». Hoe 
beoordeelt de regering deze bereidheid in het licht van de gevolgen van 
de economische crisis? Is er vanwege de noodzaak tot bezuinigen ook in 
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andere Europese landen juist een momentum om te komen tot meer 
samenwerking? Is de regering bereid zich hiervoor in te zetten? 

122 
Gesteld wordt dat een deel van de eenheden specifiek operationeel 
gereed wordt gesteld, omdat een bepaald deel van de organieke taak 
tijdelijk niet kan worden uitgevoerd door schaarste aan personeel, 
materieel of ontbrekende oefengelegenheid. Hoe lang gaat deze situatie 
voortduren? Welke soort eenheden van welke krijgsmachtdelen betreft 
dit? 

123 
Hoeveel manuren besteden de krijgsmachtdelen per jaar bij benadering 
aan maatschappelijke dienstverlening/steunverlening? Om wat voor soort 
activiteiten gaat dit? Hoe is de verrekensystematiek van dergelijke 
activiteiten? 

124 
Zijn er in het kader van de Civiel-Militaire Bestuursafspraken nog steeds 
4 600 militairen beschikbaar voor nationale inzet, dus in totaal meer dan 
de genoemde 3 000 militairen voor het uitvoeren van rampenbestrijding? 

125 
Zullen niet meer tanks, pantserhouwitsers, F-16-gevechtsvliegtuigen en 
onroerende zaken worden verkocht dan eerder reeds aan de Kamer is 
gemeld? 

126 
Zullen de plannen van het nieuwe kabinet met betrekking tot de omvang 
van de Defensiebegroting leiden tot meer verkopen van materieel dan 
eerder aan de Kamer was gemeld? Zo ja, welke verkopen? 

127 
Hoe zijn de kosten van verkoopgereed maken van het overtollige 
materieel gespecificeerd in de begroting? 

128 
Kunt u de bijdrage JSF business case nader toelichten? 

129 
Waarom is er 8,3 miljoen euro verwerkt voor de structurele voorziening 
«Uitvoering crisisbeheersingsoperaties» op de Defensiebegroting? 

130 
Gesproken wordt over een wisselende omvang van de Nederlandse 
bijdrage aan de NRF in 2011. Kan die bijdrage respectievelijk kunnen die 
bijdragen reeds nader worden geduid? 

131 
Gesproken wordt over een periodieke bijdrage aan de EU Battlegroups in 
2011. Kan die bijdrage respectievelijk kunnen die bijdragen reeds nader 
worden geduid? 

132 
Welke taken zou Defensie moeten afstoten om met de huidige beschikbare 
middelen het ambitieniveau zoals geformuleerd in de toelichting bij de 
begroting waar te kunnen maken? 
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133 
Hoe vallen de garanties waar de krijgsmacht voor staat te rijmen met de 
mededeling dat er specifiek operationeel wordt gereed gesteld? Kan deze 
garantie niet alleen van kracht zijn wanneer er organiek wordt gereed 
gesteld? De krijgsmacht heeft immers hoofdtaken, die als organieke taken 
zijn uitgesplitst over de diverse militaire eenheden; en de som van die 
organieke taken zijn de hoofdtaken van de krijgsmacht. 

134 
Welke taken zou Defensie moeten afstoten op 1) nationaal niveau, 2) 
Europees niveau 3) in NAVO samenwerkingsverband, om met een korting 
op het huidige budget van 600 miljoen euro, het ambitieniveau zoals 
geformuleerd in de toelichting bij de begroting waar te kunnen maken? 

135 
Met welke type schepen zal de Koninklijke Marine in 2011 actief zijn in het 
kader van de Kustwacht in de West? 

136 
Van welke aflopende mandaten voor Nederlandse bijdragen aan internati-
onale missies wordt verlenging voorzien? Welke internationale missies 
zullen mogelijk bij of na verlenging van het mandaat (opnieuw) een 
beroep doen op Nederland? 

137 
Worden over 2010 geen Van Geel-gelden aan de begroting toegevoegd? 
Zo nee, wat is de ratio daarvan (ook gedurende 2010 was de krijgsmacht 
immers nog geruime tijd actief in onder meer Uruzgan)? 

138 
Worden in 2011 voor de laatste maal Bos-gelden aan de Defensiebe-
groting toegevoegd? Zo ja, betekent dat dat voor de Defensiebegroting 
voor 2012 nu reeds rekening moet worden gehouden met een verlaging 
wanneer alsdan de Bos-gelden niet meer worden toegerekend aan de 
Defensiebegroting? 

139 
Wanneer zal de Kamer de evaluatie van de Van Geel-gelden ontvangen? In 
welke mate zijn de gelden tot op heden aangewend? 

140 
Waar kunnen de «Bos-gelden» in de begroting teruggevonden worden? 

141 
Op welke wijze wordt uitvoering gegeven aan de schadeloosstelling van 
veteranen zoals bemiddeld door de ombudsman? 

142 
Wanneer zijn de financiële geautomatiseerde systemen ingericht om de 
budgetflexibiliteit per operationele doelstelling te presenteren? En welke 
informatie zal dit opleveren? 

143 
Kan er een globale specificatie worden gegeven van de uitgaven die 
onder de Voorziening HGIS vallen en die betrekking hebben op Defensie? 

144 
Waarom is de post algemene missies van 1,35 miljoen euro in 2010 
gestegen naar 5,5 miljoen euro in 2011? 
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145 
Wat wordt bedoeld met de opmerking dat de beschikking over het 
gewenste materieel mede bepaald wordt door niet-beïnvloedbare factoren 
zoals het risico op complexe materiële problemen die alleen met een 
meerjarig verbetertraject kunnen worden aangepakt? Graag een nadere 
uitleg over dit meerjarig verbetertraject. 

146 
Kunt u specificeren hoeveel en op welke terreinen het project herintro-
ductie mijnenveegcapaciteit vertraging oploopt? 

147 
Welke maatregelen zullen worden genomen voor de oplossing van 
specifieke knelpunten voor het CLAS ten aanzien van de brandstof, de 
munitie en de geplande investeringen? Zullen deze knelpunten in 2011 
volledig zijn weggenomen? 

148 
Voor welke taken worden de marinierseenheden nog wel opgeleid? 

149 
Wat is de huidige stand van zaken wat betreft de instroom van NH-90’s en 
wat betreft de kwaliteit daarvan? 

150 
Kan meer informatie worden gegeven over de schaarste aan opleidings-
middelen bij het CLAS? 

151 
Hoe omvangrijk is het «deel van de eenheden van het CLAS van bataljons- 
en brigadegrootte» dat in 2010 planmatig operationeel gereedgesteld 
wordt op het hoogste trainingsniveau? 

152 
Hoe groot is de daling van het aantal CLAS-(sub) eenheden dat in de volle 
breedte operationeel gereed is in 2011 ten opzichte van 2009 en 2010? 
Hoeveel eenheden zijn er in totaal en welk deel daarvan is in 2011 
specifiek operationeel gereed? 

153 
Waarom geeft het CLAS aanzienlijk minder aan opleiding uit in 2011 dan 
in 2010? Ligt de achterliggende oorzaak in de versoberingsmaatregelen of 
een verminderde behoefte aan opleidingen? 

154 
Waaruit bestaan de 15,823 miljoen euro aan ontvangsten van het CLAS? 

155 
Waaruit bestaat de versobering van het oefen- en trainingsprogramma? 
Leidt deze versobering tot lege weken in het jaarplan van eenheden? Wat 
gaan eenheden wel doen nu het oefen- en trainingsprogramma versoberd 
is? 

156 
Welke gevolgen heeft het feit dat er in 2011 minder gevlogen zal worden 
voor de operationele gereedheid van de eenheden van het Commando 
Luchtstrijdkrachten in het algemeen, en het voortzettingsvermogen en het 
ondersteunen van andere Operationele Commando’s in het bijzonder? 
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157 
Wat kan thans worden gezegd over de reële inzetbaarheid van de 
F-16-vliegtuigen van de Koninklijke Luchtmacht? 

158 
Waar bestaat de geplande inzet uit van luchttransport voor ontwikkelings-
samenwerking en de vreemdelingendienst? Om hoeveel vlieguren op 
jaarbasis gaat het? 

159 
Hoeveel manschappen zijn er in totaal van CKmar beschikbaar voor 
internationale crisis-en humanitaire operaties? Hoe is dit opgedeeld per 
verband en/of taak? 

160 
Wat zijn de operationele gevolgen van de laatste korting bij de KMar tot 
een vullingspercentage tot 96,2 procent? 

161 
Hoe staat het met de voorgenomen reducties bij de Brigade Krijgsmacht 
en Operationele Ondersteuning (KMOO) van het commando KMar? Hoe 
ver is men gevorderd met de opheffing van de drie pelotons Militaire 
politie? Wat zijn de opbrengsten van deze maatregel in 2010 geweest en 
wat zullen die voor 2011 zijn? 

162 
Staan er vacatures open voor deelname aan politietrainingsmissies in het 
buitenland bij CKmar? 

163 
Hoeveel manschappen zijn er in totaal van CKmar beschikbaar voor 
internationale crisis- en humanitaire operaties? Hoe is dit opgedeeld per 
verband en/of taak? 

164 
Hoeveel medewerkers werken er momenteel bij de DMO (burgerper-
soneel, militair personeel en externe inhuur)? Hoeveel medewerkers 
(burgerpersoneel, militair personeel en externe inhuur) werkten er in de 
jaren 2007, 2008, 2009 en 2010 bij DMO? 

165 
Hoe zal er voor worden gezorgd dat het normale serviceniveau van DMO 
kan worden gerealiseerd ondanks de beperkte budgetten en tekorten? 

166 
Langs welke hiërarchische lijnen worden directe, operationele behoeftes 
aan materieel, zoals die tijdens missies manifest kunnen worden, van de 
commandanten te velde doorgeleid naar de DMO? Welke klachten over de 
structurele en tijdvertragende belemmeringen bij het doorgeleiden van 
dergelijke behoeftes richting de DMO zijn er bij u bekend, zowel van de 
militaire commandanten op de verschillende niveaus als van belangen-
organisaties van militairen? 

167 
In hoeverre kan de Commandant der strijdkrachten (CDS) in de huidige 
situatie rechtstreeks DMO aansturen voor het leveren van het noodzake-
lijke materieel voor directe operationele inzet van militairen? Of moeten 
alle materieel wensen van de CDS altijd via de secretaris-generaal aan de 
DMO worden doorgeleid? Wordt overwogen het direct aansturen van 
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DMO door de CDS te versterken? Zo ja op welke wijze en onder welke 
(rand)voorwaarden? 

168 
Wat zijn de gevolgen voor de gereedstelling en de inzet van operationele 
capaciteiten ten gevolge van de taakstellingen voor het Commando 
Diensten Centra (CDC)? 

169 
Wat zijn de gevolgen voor de gereedstelling en de inzet van operationele 
capaciteiten ten gevolge van de taakstellingen voor de Defensie Materieel 
Organisatie (DMO)? 

170 
Waarom zijn de verplichtingen van DMO in 2011 in vergelijking tot 2010 
een stuk hoger? 

171 
Waaruit bestaan de kosten voor de staf Defensie Materieel Organisatie? 

172 
Wat wordt bedoeld met de opmerking dat Defensie in de verschillende 
contractfasen de benodigde werkzaamheden gaat uitbesteden aan één 
private partij? 

173 
Hoeveel F-16 vliegers ontvangen er een vliegtoelage? Hoeveel van dit 
aantal personen is actief vlieger en direct inzetbaar? Welk bedrag betreft 
deze toelage in 2011? 

174 
Is de studie Rationalisatie helikopter capaciteit afgerond? Wat waren de 
belangrijkste conclusies van deze studie en wanneer zal deze naar de 
Kamer worden gestuurd? 

175 
Waarvoor gaat Defensie gebruik maken van de Advanced Extreme High 
Frequency (AEHF)-satellieten? Voor welke informatievoorziening? Wat zijn 
de voor- en nadelen van dit systeem? Welk bedrag heeft Defensie 
geïnvesteerd in het project en hoeveel kost gebruikmaking van de satelliet 
per jaar? 

176 
Waarom moet iedere vijf jaar de deelsystemen van TITAAN vervangen 
worden? 

177 
Kan een overzicht worden gegeven van de nauwe samenwerking tussen 
overheid en industrie bij het instandhouden van materieel? 

178 
Door een tekort aan personeel kunnen de richtlijnen voor de onderhouds-
niveaus niet worden toegepast voor het CLAS, het CKmar en voor het 
materieel dat door fast track procurement is verworven. Om deze redenen 
wordt door de DMO gebruik gemaakt van externe capaciteiten. Wat kosten 
deze externe capaciteiten? Wanneer wordt verwacht dat wel voldoende 
intern personeel beschikbaar is? Welke gevolgen heeft het niet toepassen 
van de richtlijnen voor de onderhoudsniveaus voor de technische staat en 
inzetbaarheid van materieel? 
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179 
Klopt het dat de verkoop van overtollig Defensiematerieel aan Jordanië 
minder opbrengt dan was voorzien? Zo ja, hoeveel minder en wat is de 
onderliggende oorzaak? Kunt u indien concurrentieoverwegingen een 
bezwaar zijn, uw antwoord in een vertrouwelijke bijlage toevoegen? 

Is het waar dat de kosten voor het in goede staat brengen van het 
overtollig materieel dat aan Jordanie is verkocht en het opleiden van 
gebruikers meer geld kost dan de kosten voor onderhoud en beheer bij 
geen verkoop? Hoeveel bedraagt het verschil tussen onderhoud en beheer 
in vergelijking met de verkoop? Kunt u indien concurrentieoverwegingen 
een bezwaar zijn, uw antwoord in een vertrouwelijke bijlage toevoegen? 

180 
Klopt het dat de verkoop van overtollig Defensiematerieel aan Estland 
minder opbrengt dan was voorzien? Zo ja, hoeveel minder? Kunt u indien 
concurrentieoverwegingen een bezwaar zijn, uw antwoord in een 
vertrouwelijke bijlage toevoegen? 

181 
Wat was bij aankoop van de Patria pantservoertuigen de raming van de 
jaarlijkse afschrijving van de Patria pantservoertuig? Hoe groot is het 
verschil tussen deze raming en de uiteindelijke gemiddelde jaarlijkse 
afschrijving per jaar geweest na verkoop? 

182 
Kunt u een overzicht geven van de boekhoudkundige afschrijving van de 
Patria pantservoertuigen over 2010 en de taxatie van de (verkoop)waarde 
op moment dat besloten werd tot afstoting en de uiteindelijke verkoop-
prijs per stuk? Kunt u indien concurrentieoverwegingen een bezwaar zijn, 
uw antwoord in een vertrouwelijke bijlage toevoegen? 

183 
Kunt u een overzicht geven van verkocht overtollig Defensiematerieel van 
de afgelopen vijf jaar met daarbij vermeld het verschil tussen de 
boekhoudkundige afschrijving van afgestoten materieel en de taxatie van 
de (verkoop)waarde op moment dat besloten werd tot afstoting en de 
uiteindelijke verkoopprijs per stuk? Kunt u indien concurrentieoverwe-
gingen een bezwaar zijn, uw antwoord in een vertrouwelijke bijlage 
toevoegen? 

184 
Hoeveel kosten de «sales» inspanningen die tot nu toe zijn gedaan voor 
de verkoop van de overtollige Pantserhouwitsers, de Leopard 2A6 tank, 
het Cheetah-luchtverdedigingsysteem en de resterende Fokker-
vliegtuigen? 

185 
Kunt u een overzicht geven wat de kosten zijn voor het in goede staat 
brengen van de overtollige Pantserhouwitsers, de Leopard 2A6 tank, het 
Cheetah-luchtverdedigingsysteem en de resterende Fokker-vliegtuigen die 
nog moeten worden verkocht? 

186 
Kunt u een overzicht geven wat de kosten zijn van het opleiden van 
gebruikers van de overtollige Pantserhouwitsers, de Leopard 2A6 tank, het 
Cheetah-luchtverdedigingsysteem en de resterende Fokker-vliegtuigen die 
nog moeten worden verkocht? 
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187 
Kunt u een overzicht geven van de kosten van het onderhoud en beheer 
bij geen verkoop van de overtollige Pantserhouwitsers, de Leopard 2A6 
tank, het Cheetah-luchtverdedigingsysteem en de resterende Fokker-
vliegtuigen die Defensie voornemens is te verkopen? 

188 
Hoe groot is de leverbetrouwbaarheid van de DMO-bedrijven momenteel? 
Welke maatregelen worden er genomen om deze op te laten lopen tot 
80% Waarom is er niet gekozen voor een hoger percentage leverbetrouw-
baarheid? 

189 
Waarom is de streefwaarde van de «Leverbetrouwbaarheid van 
onderhoud en modificaties» een P.M. waarde? 

190 
Zijn de begrote opbrengsten van materiaalverkopen in 2010 volledig 
gehaald? Wat zijn de verwachte opbrengsten van materiaalverkopen in 
2011 en om welke verkopen, en aan welke landen, gaat het dan precies? 

191 
De uitgaven aan de staf CDC daalde van € 59 628 000 in 2009 naar 
€ 18 583 000 in 2010; voor 2011 is er € 136 007 000 begroot. Kan er een 
verklaring worden gegeven voor de enorme toename (van 731,9 procent) 
van de uitgaven voor de staf CDC? Hoe verhoudt deze stijging zicht tot 
met de ambitie van het CDC om te «groeien naar een kostenbewuste 
organisatie»? Kan er ook worden aangegeven waarom de stafkosten 
tussen 2009–2011 zo sterk fluctueerden? 

192 
Welke internationale functies zijn er ondergebracht bij het Commando 
Diensten Centra? 

193 
Hoeveel medewerkers werken er momenteel bij het CDC (burgerper-
soneel, militair personeel en externe inhuur)? Hoeveel medewerkers 
(burgerpersoneel, militair personeel en externe inhuur) werkten er in de 
jaren 2007, 2008, 2009, en 2010 bij het CDC? 

194 
Welke factoren hebben geleid tot een daling van de uitgaven van de 
bedrijfsgroep Defensie Personele Diensten van 2010 naar 2011? 

195 
Waaruit bestaan de overige ontvangsten van het Commando Diensten 
Centra (CDC)? 

196 
Wanneer zullen de resultaten van de vier sourcingtoetsen, die worden 
uitgevoerd in het kader van een marktverkenning betreffende 
ICT-uitbesteding, bekend zijn? Wanneer worden de resultaten naar de 
Kamer gestuurd? 

197 
Waarom is het Financieel Dienstencentrum gereorganiseerd en wat zijn de 
resultaten van de reorganisatie? Per wanneer zal het Financieel Diensten-
centrum ook taken voor andere departementen gaan verrichten? 
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198 
Wat is de stand van zaken ten aanzien van de universitaire accreditatie van 
de Nederlandse Defensie Academie? 

199 
Kan een overzicht worden gegeven van onderzoeksprojecten die op dit 
moment bij de NLDA lopen? In hoeverre maakt Defensie gebruik van de 
onderzoekscapaciteit van de NLDA? 

200 
Wat is de status van het Defensiebreed Computer Emergency Response 
Team (DEFCERT)? Welke beschikbare delen van de dienstverlening zijn 
reeds in gebruik genomen en welke kosten gaan hiermee gepaard in 2010, 
2011 en 2012? 

201 
Hoeveel mensen zijn er momenteel werkzaam voor DEFCERT? Welke 
kosten zijn gemoeid met het project DEFCERT tot 2012 en de exploitatie 
hiervan na 2012? 

202 
Zijn er in 2010 kostenbesparingen bereikt door de inzet van FINAD? Zo ja, 
om welk bedrag gaat het? Zo nee, waarom niet en welke factoren zijn 
hiervoor verantwoordelijk? 

203 
Kunt u een overzicht geven van de uitgesplitste investeringskosten van 
het project SPEER, waarin in ieder geval de personele kosten zichtbaar 
worden? 

204 
Welke verbeteringen op het gebied van het voorraadbeheer hebben in 
2010 plaatsgevonden en wat staat er voor 2011 op de planning? Op welke 
manier zijn de controlemaatregelen geïntensiveerd en wat zijn hier de 
effecten van geweest? 

205 
Wat is de stand van zaken aangaande het SPEER project? Wanneer zal de 
gehele Defensieorganisatie gebruik kunnen maken van de nieuwe SAP 
systemen? 

206 
Hoeveel medewerkers kent het project SPEER op dit moment onderver-
deeld naar burgerpersoneel, militair en externe inhuur? 

207 
Wat is de personele bezetting momenteel op het Human Resource Center 
in Enschede? Welke personele bezetting is nodig voor het uitvoeren van 
de gestelde taken? Hoe gaat de Self Service werken? Wanneer vinden de 
inboekingen plaats? Wordt de geplande tweede fase gehaald? 

208 
Hoeveel medewerkers werken er momenteel bij de Bestuursstaf (BS) 
(burgerpersoneel, militair personeel en externe inhuur)? Hoeveel 
medewerkers (burgerpersoneel, militair perosneel en externe inhuur) 
werkten er in de jaren 2007, 2008, 2009 en 2010? 

209 
Wat is de stand van zaken ten aanzien van het Joint ISTAR Commando 
(JISTARC)? Hoeveel van de 190 arbeidsplaatsen zijn er in 2010 vervuld? 
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Hoe groot is de vulling nu in totaal? Wanneer zal de JISTARC volledig 
operationeel gereed zijn? 

210 
Welk deel van de ruim 1 miljard euro aan pensioenen en uitkeringen is er 
bestemd voor de pensioenrekening van het ABP en welk deel voor de 
UKW-betalingen? 

211 
Door het overlijden van Defensiepersoneel dat pensioenaanspraken heeft 
opgebouwd voor 1 juni 2001, zou de post pensioenen moeten afnemen. 
Ook door het ophogen van de UKW-leeftijd, zou de post uitkeringen 
moeten afnemen. Per saldo een dubbele afname van de post pensioenen 
en uitkeringen. Is dit verband er en hoe wordt dit inzichtelijk gemaakt in 
de meerjarenbegroting? 

212 
De post verplichtingen jegens oud-medewekers bedraagt inmiddels een 
aanzienlijk deel, namelijk 1/8e, van de Defensiebegroting. Kan deze post 
elders worden ondergebracht zodat er over een «zuivere» Defensiebe-
groting gesproken kan worden, met investeringen en personele en 
materiële exploitatie? 

213 
Is het Leeftijdsontslag Militairen (LOM) op basis van de Uitkeringswet 
gewezen militairen (UGM) hetzelfde als een in een CAO overeengekomen 
VUT-regeling? 

214 
Hoeveel stijgen de kosten voor de bestuursstaf in 2011 ten opzicht van die 
van 2009 en 2010? Waarom stijgen deze kosten en hoe verhouden deze 
kostenstijgingen zich tot de dalende uitgaven ten behoeve van de 
operationele staven? 

215 
Waarom is het begrote bedrag voor de Bestuursstaf met 3 miljoen 
toegenomen? Kunt u gespecificeerd aangeven aan welke kostenposten dit 
extra bedrag wordt uitgegeven? 

216 
Kunt u de begrotingspost «Wachtgelden, inactiviteitswedden en 
SBK-gelden» uitsplitsen? Hoe is het totaal bedrag per onderdeel 
opgesplitst? Hoe is de procentuele verdeling tussen wachtgelden, 
inactiviteitswedden en SBK-gelden? 

217 
Wanneer kan de Kamer een evaluatie met betrekking tot de inrichting van 
de Bestuursstaf verwachten? Welke veranderingen zullen naar aanleiding 
van de evaluatie worden doorgevoerd en per wanneer zal dit gebeuren? 

218 
De subsidies en bijdragen worden verleend aan instellingen die voor 
Defensie een zeker nut hebben. Aan welke soort organisaties en projecten 
worden de subsidies en bijdragen verstrekt? 

219 
Waarom wordt een deel van de uitgaven en pensioenen als niet-relevant 
betiteld? 
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220 
Welke bijdrage gaat naar de Stichting Bijzondere Scholen op Algemene 
Grondslag en waarom wordt deze bijdrage verstrekt? 

221 
Hoeveel geld is gemoeid met het onderzoek naar de effecten van 
onderwatergeluid door sonar op zeezoogdieren? Over welke periode gaat 
de besteding van deze gelden? 

222 
Kunt u voor uw departement aangeven hoe hoog de kennis- en onder-
zoeksgerelateerde uitgaven zijn? Kunt u deze uitgaven uitsplitsen? 

223 
Hoe is de stand van zaken om de kennis die bij TNO gaat verdwijnen 
zowel binnen als buiten Defensie betrokken worden door intensievere 
inschakeling van de Nederlandse Defensieacademie en het Nederlandse 
Instituut voor Internationale Betrekkingen Clingendael? 

224 
Wat zijn de redenen voor de vertraging van het Small Business Innovation 
Research (SBIR) project? Wat zijn de resultaten van het tenderproces 
MKB-projecten voor het thema «veilig landoptreden» geweest, dat werd 
uitgevoerd in het kader van SBIR? 

225 
Waarom is het matexdeel gelijk aan het contractonderzoek kennistoe-
passing? 

226 
Hoe groot zijn de tekorten aan personeel dat deskundig is op de gebieden 
van de inrichting van de kaders van financieel en materieel beheer? Wat 
zijn de gevolgen van deze tekorten? 

227 
Wat zijn de effecten van de reeds ingevoerde maatregelen in het kader 
van het project Beter Verbeteren? Zijn de beschikbare middelen in 2010 
toereikend geweest? 

228 
Welke effecten verwacht u dat de verbetermaatregelen in 2011 zullen 
hebben? 

229 
Wat is de stand van zaken en het plan van aanpak ten aanzien van het 
behalen van de onderstaande doelen die werden geformuleerd in de 
verbeteringsplannen voor het financieel beheer binnen de diverse 
Defensieonderdelen voor 2011? 
– De kwaliteit van de directe doorbelastingen van de dienstverlening 

door de batenlastendiensten; 
– De kwaliteit van het betalingsproces; 
– De kwaliteit van de beperkte verificatie van facturen kleiner dan 1 250 

euro; 
– De kwaliteit van de Europese aanbesteding; 
– De kwalitatieve vulling van de organisatie. 

230 
Kunt u ingaan op de mogelijkheid om de bedrijfsvoering te verbeteren 
door middel van uitbesteding van niet-essentiële diensten? 
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231 
Wat is de huidige stand van zaken ten aanzien van de werking van het 
systeem FINAD? 

232 
Wanneer zullen de personeelsdossiers binnen de Defensieorganisatie 
allen betrouwbaar en volledig zijn? 

233 
Wat zijn de oorzaken van de problemen in het verplichtingenbeheer? 

234 
In januari 2010 heeft Defensie een plan van aanpak vastgesteld om de 
kwaliteit van personeelsdossiers te verberen. Hoe staat het met de 
verbeteractiviteiten om de personeelsdossiers met wettelijke documenten 
te completeren? Om welke wettelijke documenten gaat het? Hoeveel 
personeelsdossiers kampen met dit probleem? 

235 
Welke definitie van apparaatskosten is er gehanteerd per krijgsmachtdeel? 
Is de CZSK factor vijf goedkoper dan de CLSK, terwijl beide organisaties 
ongeveer dezelfde omvang hebben? 

236 
Waarom nemen de rentelasten toe? 

237 
De Dienst Vastgoed Defensie calculeert een verlies in van 680 000 euro. 
Wie vangt dit verlies op? Waar wordt dit uit de organisatie bijgeplust? 

238 
Hoeveel zijn de totale kosten van de Defensie bewakings- en beveiligings-
organisatie (DBBO)? 

239 
Hoe groot bedragen de voorzieningen voor wachtgelduitkeringen? 
Vloeien deze voort uit de reorganisaties? 

240 
Waarom zijn de taakstelling versoberingsmaatregelen begroting 2010 van 
DMO in vergelijking tot de overige krijgsmachtdelen vrij gering? 

241 
Waar wordt in de begroting helder hoeveel geld er is ingeboekt voor de 
inhuur van externen? Is er een indicatie te geven van op welke onderdelen 
meer externen ingehuurd zullen gaan worden in 2011, en op welke wijze 
is daarmee rekening gehouden in de huidige begroting? 

242 
Is er na instroming van de extra technici en vliegers voor de Apaches in 
2011 genoeg gekwalificeerd personeel om aan de behoefte aan inzet van 
Apaches te voorzien? 

243 
Wat is de stand van zaken voor wat betreft de schadeloosstelling voor 
veteranen? Hoeveel veteranen hebben hier mogelijk recht op en om welk 
totaal bedrag gaat het? 
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244 
Welk bedrag wordt gereserveerd voor het betalen van bindingspremies? 
Wat is het bedrag dat in 2010 werd uitgegeven en welk percentage is dit 
van de loonsom voor al het actief dienende militaire en burgerpersoneel? 

245 
Met welke Regionaal Opleidingen Centra (ROC’s) is Defensie in het kader 
van het loopbaanlint een samenwerkingsverband gestart? 

246 
Wat zijn in 2010 concreet de effecten van het loopbaanlint op de druk op 
de opleidingscapaciteit geweest? Kunnen deze effecten in cijfers worden 
aangetoond? 

247 
Ontvangt een leerling van de opleiding Veiligheid en Vakmanschap aan 
het ROC een stagevergoeding van Defensie? Zo ja, hoe hoog is deze 
vergoeding? 

248 
Ontvangt de ROC een premie of bonus van Defensie wanneer een leerling 
die de opleiding Veiligheid en Vakmanschap heeft afgerond wordt 
toegelaten tot de AMA? 

249 
Ontvangt de ROC een premie of bonus van Defensie wanneer zij (een 
bepaald aantal) leerlingen werft voor de opleiding Veiligheid en 
Vakmanschap? 

250 
Welke resultaten zijn tot nu toe behaald (wat betreft de instroom bij 
Defensie) door de betrokkenheid van Defensie bij de ROC’s? Hoe groot is 
de uitstroom naar Defensie in aantallen, en per krijgsmachtdeel? 

251 
Hoe verhouden zich de ambitieuze plannen om, alleen al met gebruik van 
het loopbaanlint, op den duur een structurele instroom van 4 000 nieuwe 
personeelsleden te genereren zich tot het voornemen de vacatures bij 
Defensie «geleidelijker te vullen»? 

252 
Waarom wordt er geen sanctie gelegd op het missen van het genees-
kundig onderzoek ofwel de uitkeuring? Welke voor- en nadelen bestaan er 
hierbij? 

253 
Wat is de stand van zaken betreffende het traject om te borgen dat het 
maatschappelijk werk voor veteranen ook na 2010 zeker is gesteld? 

254 
Welke ontwikkelingen naar aanleiding van de ervaringen met betrekking 
tot de missie Uruzgan/Afghanistan zijn sinds 2006 ter hand genomen wat 
betreft de (na)zorg voor militairen en veteranen? Hoeveel gewonden zijn 
er? Hoeveel-vastgesteld-getraumatiseerde militairen zijn er? Hoe staat het 
met de algemene nazorg (voor ieder) en specifieke nazorg (voor «bescha-
digden» en thuisfront)? Wat zijn de verwachtingen op termijn van «late 
onset trauma» en hoe wordt hierop geanticipeerd bij actief dienende en 
veteranen? 
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255 
Is het convenant LZV door alle betrokken partijen getekend? Zo ja, 
wanneer zal deze naar de Kamer worden gestuurd? Zo nee, waarom niet? 

256 
Is Defensie voornemens om de 5 mei viering in Wageningen de komende 
10 jaar voort te zetten? 

257 
Wat is de huidige personele bezetting op het ministerie voor wat betreft 
ondersteuning van het Veteranenbeleid? (burgerpersoneel en militair 
personeel) 

258 
Is er sprake van een stijging in de uitgaven militaire invaliditeitspensi-
oenen ten opzichte van 2009 en 2010? Zo ja, hoe groot is deze stijging? 

259 
Hoe wordt per 1 januari 2011 de financiering voor Stichting de Basis 
geregeld? Zijn de onderhandelingen over de wijze van financiering 
afgerond? Zo nee, op welke punten wordt er nog onderhandeld? 

260 
Hoeveel militairen zijn er uitgekeurd in 2010 en in hoeveel van de gevallen 
werd specifieke, nadere (na)zorg gewenst geacht? Hoe worden militairen 
na hun uitkeuring begeleid door Defensie indien zij verdere (na)zorg nodig 
hebben? 

261 
Hoeveel hoger zijn de kosten voor sociale zorg in 2010 ten opzichte van 
die van 2009 en 2008? Verwacht u dat deze kosten zullen stijgen in 2011? 

262 
Waaruit bestaan de ondersteuning aan Stichting Veteranen Platform 
(SVP)? 

263 
Hoe is de meerjarenontwikkeling van de invaliditeits- en nabestaanden-
pensioenen? 

264 
Wat veroorzaakt het verschil in CBRN-hulpverlening van 39,420 miljoen 
euro in 2010 naar 23,380 miljoen euro in 2011? 

265 
Welke concrete maatregelen zijn er genomen en voor 2011 voorzien om 
de Nederlandse industrie internationaal beter te positioneren? 

266 
Welke instrumenten van de Defensie Industrie Strategie zijn in 2010 
toegepast? Welke instrumenten zullen volgend jaar worden toegepast? 

267 
Op welke wijze zal er méér dan nu nadruk worden gelegd op internati-
onale materieelsamenwerking? Op welke wijze zal dit in European 
Defence Agency (EDA) verband meer dan het afgelopen jaar tot uiting 
komen? Welke concrete acties staan op stapel? 
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268 
Hebben de initiatieven die in 2010 moesten bijdrage tot de internationale 
positionering van de Defensie gerelateerde industrie (DGI) de gewenste 
effecten gehad? Welke initiatieven worden er ontplooid voor 2011? 

269 
Welke kosten worden er vanuit de Sociaal beleidskader (SBK) gelden 
betaald? En hoeveel personen ontvangen gelden vanuit de SBK? 

270 
Heeft al het personeel dat langer dan een jaar bij de Defensieorganisatie 
werkt een functioneringsgesprek gehad? Zijn de gegevens hiervan 
opgenomen in het personeelsdossier? Zo nee, wanneer zal dit wel het 
geval zijn?
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